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Vertrouwenscontactpersoon 
draagt bij aan veilige vereniging

“Ik ben er niet 
om te oordelen, 
ik luister”
Sinds er talloze schrijnende situaties openbaar zijn geworden – zowel 
binnen als buiten de sport – heeft de vertrouwenscontactpersoon (VCP) 
binnen veel verenigingen zijn intrede gedaan. Hoewel nog niet elke club 
zich bewust is van het belang, is de dagelijkse leiding van WSV Warnsveld 
blij wel die stap te hebben gezet. “Warnsveld is een klein dorp (minder 
dan 8500 inwoners, red.), iedereen kent elkaar. Dat is geen garantie dat 
grensoverschrijdend gedrag hier niet voorkomt. Als bestuur moeten we er 
alles aan doen om iedereen het gevoel te geven dat je bij ons veilig kunt 
sporten”, zegt voorzitter Renée Krabben.

DOOR: EDDY VEERMAN

Renée Krabben (39) is een kind van de club, die 

van kleuterdans tot streetdance en van turnen tot 

acrogym aanbiedt. WSV Warnsveld heeft zo’n 245 

leden. Na haar actieve gymperiode voegde Renée 

zich als assistente bij de leiding, bij commissies, werd 

jurylid en ook kampleidster; inmiddels is ze ruim tien 

jaar voorzitter. “Aanvankelijk begon het te borrelen 

in de topsport, met de gevallen van grensoverschrij-

dend gedrag. En in de turnsport kwam naar voren 

dat het er hard en grof aan toe ging tijdens trainin-

gen. Wij hebben er altijd voor gestaan dat plezier 

vooropgaat, dat is belangrijker dan presteren.”
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Verklaring Omtrent Gedrag
“Ik ben zelf van beroep verpleegkundige, onze 

secretaris zit in de kinderdagopvang en we hebben 

een jurist in het bestuur; allemaal hebben we voor 

ons werk een Verklaring Omtrent Gedrag (VOG) 

nodig”, vervolgt de voorzitter. “Toen de regeling 

kwam dat je voor vrijwilligers gratis een VOG kon 

aanvragen, hebben wij dat meteen gedaan. Destijds 

kwamen er ook grote zaken van ongewenst gedrag 

bij kindercrèches in het nieuws. Dat alles maakte dat 

wij daarop in wilden spelen. Je moet niet denken 

dat het jouw club niet kan overkomen. Wij zijn ons 

gaan verdiepen in de richtlijnen van Sociaal Veilige 

Club en daarin kwam de vertrouwenscontactpersoon 

(VCP) naar voren. Naderhand heb ik meteen Mark 

Kraan benaderd. Zijn aanvankelijk turnende dochter 

is al lang geen lid meer van de club, maar Mark is 

altijd betrokken gebleven. Sinds hij actief is als VCP 

voor onze club, hebben we meerdere casussen 

gehad. Mark heeft ook een presentatie gegeven over 

grensoverschrijdend en ongewenst gedrag, dat was 

echt een eyeopener. Dan blijken er meer dingen 

onder te vallen dan je denkt.”

“Ik ben blij dat we de stap hebben gezet om een 

VCP aan te trekken”, vervolgt Renée. “Je hoopt dat 

het drempelverlagend werkt, dat mensen op Mark 

afstappen en iets melden, daar waar het anders zou 

gaan etteren. Het mooiste zou zijn als het niet nodig 

is, maar ‘het’ gebeurt helaas nog steeds. Je leest het 

nog regelmatig in de krant. We zijn hier een dorp met 

een ons-kent-ons-cultuur, zeker dan moet je ervoor 

Je moet niet 
denken dat het 
jouw club niet kan 
overkomen”
RENÉE KRABBEN (VOORZITTER WSV WARNSVELD)
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waken dat het jou overkomt. Wij zijn heel blij met 

Mark, hij is bevlogen. Het is tegenwoordig al heel 

moeilijk om vrijwilligers te binden, ook voor deze 

functie zou dat een hele uitdaging worden.”

VCP versus VP
Mark is net als Renée een duizendpoot. Hij maakte 

het clubblad (“was de razende reporter”), zette de 

nieuwe website op en was al eerder bestuurslid. 

Mark vult het verhaal van de voorzitter aan: “Toen 

Renée mij benaderde, kende ik wel het begrip 

Vertrouwenspersoon (VP), maar niet de vertrou-

wenscontactpersoon (VCP). In het dagelijks leven 

werk ik in de beveiliging, waarbij vertrouwen, disci-

pline en integriteit horen. De functie van VCP paste 

daar dus wel bij. Ik heb vervolgens de opleiding tot 

VCP gevolgd bij NOC*NSF en vond het zo boeiend, 

dat ik ook de opleiding tot VP ben gaan volgen. Het 

verschil is dat je als VP iets dieper de materie in 

kan gaan en bij een partij hoort. Een VCP kan iets 

aanhoren, de melder procesmatig ondersteunen en 

eventueel doorverwijzen.”

Zoals Renée aangaf, hebben zich sindsdien wat 

casussen voorgedaan, vertelt Mark: “Ik ken WSV van 

haver tot gort, dat maakt het makkelijker om mezelf 

zichtbaar en kenbaar te maken. Ik sta vermeld in de 

nieuwsbrief en je vindt mij op de website. Hiermee 

probeer ik de drempel zo laag mogelijk te maken, 

zodat mensen mij durven te benaderen.” 

Luisterend oor
“Het is wisselend hoeveel je er mee bezig bent”, aldus 

Mark over de tijdsinvestering die hij als VCP doet. 

“Soms spelen er drie casussen tegelijk, soms is er 

maandenlang niks. Ik zorg dat ik het luisterend oor 

ben; ik ben er niet om te oordelen, maar om te luiste-

ren. Mijn ervaring was dat de leiding dacht dat ik een 

verlengstuk was van het bestuur. Dat wilde ik direct 

de kop indrukken. Ik ben onafhankelijk. Ik meld geen 

vertrouwelijke, inhoudelijke dingen, alleen dat ik 

een gesprek heb gehad. Ook de anonimiteit moet je 

waarborgen.”*

“Ongewenst gedrag is zó breed”, besluit hij. “Dat 

beseffen veel mensen niet. Die denken vaak alleen 

aan seksueel ongewenst gedrag. Binnen de turnsport 

hebben zich situaties voorgedaan waarvan ik echt 

ben geschrokken. Tijdens een bijeenkomst vertelde 

voormalig topturnster Renske Endel haar verhaal, 

de oren vielen van m’n hoofd. Dat was voor mij een 

van de drijfveren om dit te gaan doen. De opleiding 

tot VCP is zeer waardevol. Tijdens de zogeheten 

terugkomdagen kom je ook cursisten uit andere 

takken van sport tegen. Je leert van elkaar. Ik heb 

er zelfs een sparringpartner aan overgehouden. Die 

bevraag ik soms over hoe hij tegen iets aan kijkt. Het 

is prettig om ruggenspraak te houden. Ik blijf het 

van ongekend belang vinden. Het draagt bij aan een 

veilige vereniging.” ❚

Scan de QR-code voor meer 

informatie over de VCP

* Noot van de redactie: Het bestuur wordt op de 

hoogte gebracht dat er een gesprek heeft plaats- 

gevonden. De melder heeft daarbij de regie over 

de inhoud. Anonimiteit kan, maar is niet verplicht. 

Vertrouwelijkheid in het gesprek is zeker belangrijk, 

maar bij een gesprek waar strafrechtelijke incidenten 

of een vermoeden van seksuele intimidatie speelt, kan 

het zijn dat ‘derden’ op de hoogte gebracht (moeten) 

worden. 

Ik probeer de 
drempel zo laag 
mogelijk te maken, 
zodat mensen 
mij durven te 
benaderen”
MARK KRAAN (VCP WSV WARNSVELD)




